
تیـم فوتبـال تراکتـور بـا وجـود کسـب نتایـج شایسـته در 

هفته هـای اخیـر لیـگ برتر فوتبـال ایران و حتی شکسـت 

دادن پرسـپولیس در تهـران، در هفتـه نهـم رقابت هـا بـا 

نتیجـه عجیـب ۴ بر ۲ مقابل سـپاهان شکسـت سـنگینی 

را متحمـل شـد. ایـن در حالـی اسـت کـه اخـراج زودهنگام 

اخبـاری در ایـن شکسـت بی تاثیـر نبـود، بـا ایـن حـال تیم 

تبریـزی نشـان داده با بردیـف در ادامـه رقابت ها لیگ برتر 

حرف هـای زیـادی بـرای گفتـن خواهـد داشـت و می توانـد 

خـودش را تـا حـد و اندازه هـای یـک مدعـی بـالا کشـیده و 

در کـورس قهرمانـی نگـه دارد. 

در ایـن بیـن نیـز در روزهـای اخیـر برخـی گمانه زنی هـا 

درخصـوص تغییـرات مدیریتـی در ایـن باشـگاه بـه گـوش 

می رسـید، امـا به نظر می رسـد بهتـاج به عنوان سرپرسـت 

باشـگاه در تراکتـور مانـدگار شـده باشـد، هرچنـد خودش 

در ایـن مصاحبـه تمایلـی برای صحبت دربـاره این موضوع 

نشـان نـداد از سـوی دیگر موضوع جدایـی کاوه رضایی در 

نیم فصل و بازگشـت او به اسـتقلال نیز مطرح شـده است. 

ایـن در حالـی اسـت کـه سرپرسـت مدیرعاملـی تراکتـور 

چنـدی پیـش در گفت وگویـی اعلام کرده بود قـرارداد کاوه 

رضایـی بـا تراکتـور یک سـاله اسـت و تـا پایـان ایـن فصـل 

اعتبـار دارد. البتـه گویـا بعـدا بهتـاج ایـن صحبـت خـود را 

اصـلاح کـرده و به نظـر می رسـد ایـن احتمال وجود داشـته 

باشـد کـه در نیم فصل درباره انتقال ایـن مهاجم از تراکتور 

بـه اسـتقلال اتفاقاتـی بیفتـد. گفت وگـوی »فرهیختگان« 

بـا ایـوب بهتـاج را در ادامـه می خوانیـد.

صحبـت را از وضعیـت تراکتـور آغـاز کنیم، به نظر می رسـد 

اگـر اخبـاری در دقایـق ابتدایـی مقابـل سـپاهان اخـراج 

نمی شـد تراکتـور در ایـن دیـدار هـم حرف هـای زیـادی 

داشـت. 

بلـه، درسـت اسـت این هـم از اتفاقـات نـادر در فوتبال بـود. در 

غیـر ایـن صـورت بـا همان تیـم ۱۰ نفـره توانسـتیم در نیمه دوم 

تـوپ و میـدان را در اختیـار بگیریـم و دو گل هم بزنیـم، اما دیگر 

نتوانسـتیم نتیجـه را جبـران کنیم امیـدوارم در بازی های بعدی 

بتوانیـم ایـن روال خـوب و نتایـج موفقیت آمیـز را ادامه دهیم. 

وضعیت تراکتور در کل برای شما راضی کننده است؟

خداراشـکر بچه هـا تمرینـات خوبـی را زیر نظر کادر فنـی انجام 

می دهنـد. تـا قبـل از تعطیـات لیگ برتـر دیدار با ملـوان انزلی 

باقـی می مانـد کـه ان شـاءالله پنجشـنبه در تبریـز این دیـدار را 

برگـزار می کنیـم و در ادامـه هـم طبـق برنامه بعـد از رقابت های 

جام جهانـی کار را پیـش خواهیـم برد. 

دیـدار روز پنجشـنبه در کـدام ورزشـگاه برگـزار می شـود؟ 

مثـل اینکـه مـکان برگزاری آن مشـخص نیسـت؟

در ورزشـگاه شـهید سـپهبد سـلیمانی ایـن بـازی را برگـزار 

خواهیـم کـرد. 

چـرا دیگـر در ورزشـگاه یـادگار امـام کـه هـواداران تراکتـور 

در ایـن ورزشـگاه خاطـرات خوبـی از ایـن تیـم دارنـد 

بازی هایتـان برگـزار نمی شـود؟

در هـر صـورت بـر طبـق برنامـه فدراسـیون فوتبـال و شـورای 

تامیـن و تاییدیـه آنهـا درخصـوص دیدار هـای تراکتـور مقابـل 

حریفـان در تبریـز تصمیم گیـری لازم می شـود. 

در ابتـدای فصـل نتایـج خوبی با سـرمربی جدید نگرفتید، 

امـا کارشناسـان می گفتنـد بایـد بـه بردیف زمـان بدهید تا 

خـودش را نشـان بدهـد. از عملکرد و کارنامه این سـرمربی 

راضی هسـتید؟

بلـه چراکـه نـه! بردیـف یکـی از مربیـان بـزرگ دنیـا به شـمار 

مـی رود و کار خـود را بـا عشـق و عاقـه انجـام می دهـد، هـم 

خـود ایشـان و هـم کادر فنـی تراکتـور بـا شـور و نشـاط و  انگیزه 

بـه کار می پردازنـد و مطمئنـا رفته رفتـه بـا توجه به شـناختی که 

ایـن سـرمربی از فوتبـال ایـران پیـدا می کنـد مـا در آینـده نتایج 

به مراتـب بهتـری از حـالا خواهیـم گرفـت. 

برای نیم فصل دوم رقابت های لیگ برتر چه برنامه ای دارید؟

فعـا کـه بعـد از هفتـه دوازدهـم چنـد روزی تمرینـات تعطیـل 

می شـود امـا بعـد از آن حتمـا اردو هـای داخلـی و خارجـی را 

برنامه ریـزی کردیـم و در زمـان مقـرر برنامـه آنهـا را اعـام 

می کنیـم. مطمئنـا در نیم فصل هـر امکانی درخصـوص توافق 

بـا باشـگاه های دیگـر در بـاره جابه جایـی و نقـل و انتقـالات 

بازیکـن هـم بـه میـان می آیـد کـه تراکتـور هـم از ایـن قاعـده 

مسـتثنی نیسـت و مـا هـم قطعـا بـرای ترمیـم نقـاط ضعـف و 

پوشـش نقـاط قـوت در نیم فصـل بـا بـاز شـدن پنجـره نقـل و 

انتقالاتـی بازیکنانـی را جـذب خواهیـم کـرد. 

صحبت هایـی دربـاره خریـد یـک دروازه بـان هـم مطـرح 

شـده بـود. به نظـر می رسـد حضـور یـک گلـر دیگـر در 

سـطح و اندازه هـای محمدرضـا اخبـاری بتوانـد بـه تیـم 

تبریـزی خیلـی کمـک کنـد. 

ان شـاءالله هـر پسـتی کـه بردیـف و کادرفنـی مد نظـر داشـته 

باشـند مـا ورود کـرده و حتمـا درخواسـت های ایشـان را اجابت 

خواهیـم کرد. 

قطعا با این سرمربی تا پایان فصل ادامه خواهید داد؟

اصـا هیـچ صحبتی در این باره نشـده اسـت کـه ادامه ندهیم. 

همان طور کـه عـرض کـردم بردیـف یکـی از مربیـان مطـرح و 

به نـام فوتبـال دنیا به شـمار مـی رود و امیدوارم بتوانیـم روزبه روز 

بهتـر کار کنیـم و نتایـج بهتـری هـم با او  کسـب کنیم. 

با توجه به نتایج تراکتور در هفته های اخیر فکر نمی کنید 

حق این تیم در تیم ملی بیشتر از یک سهمیه بود؟

در ایـن زمینـه هـر صحبتـی کنـم شـاید بـرای تیم ملـی یـک 

پالـس منفـی محسـوب شـود در هـر صورت هـر باشـگاهی آرزو 

دارد کـه چندیـن بازیکـن در اردوی تیم ملـی داشـته باشـد و 

مـا هـم همین طـور امـا تشـخیص، تشـخیص سـرمربی محتـرم 

کادر فنـی تیم ملـی اسـت و مـا هـم تـا جایـی کـه می توانیـم بـه 

تیم ملـی فوتبـال ایـران کمـک می کنیـم و آرزو می کنیـم کـه در 

قطـر بتوانیـم بهتریـن نتایـج تاریـخ را در جام جهانی رقـم بزنیم؛ 

چراکـه بـرای مـا مهـم نـام جمهـوری اسـامی ایـران اسـت. 

از زنوزی چه خبر؟ همچنان با قدرت پای کار است؟

بلـه، حاج آقـا زنـوزی واقعـا امسـال بـرای تراکتـور سـنگ تمام 

گذاشـتند و هر حمایتی که کادر فنی و باشـگاه خواسـتند انجام 

دادنـد و بـا همیـن روال هـم پیـش می رویـم و ان شـاءالله کـه بـا 

قدرت تـر از قبـل ایشـان همچنـان پشـتیبان تیـم مثل همیشـه 

باشـند؛ هرچنـد حامـی واقعی ما بـوده، هسـتند و خواهند بود. 

بعـد از عدم حمایـت زنـوزی از ماشین سـازی شـاهد ایـن 

هسـتیم کـه ایـن تیـم در حال سـقوط به لیگ دسـته سـوم 

اسـت،  باز جای شـکرش باقی اسـت که او از تیم ریشـه دار 

تراکتـور حمایـت می کنـد. 

در رابطه با باشگاه خصوصی وقتی صحبت می شود همیشه 

تراکتور به عنوان نماد یک باشگاه خصوصی مطرح شده؛ 

چراکه باشگاه ما واقعا خصوصی است ما از جیب هیچ کس 

آقای  و شخص  از جیب خودمان  و فقط  نمی کنیم  هزینه 

زنوزی هزینه می شود. الان هم با تیم هایی رقابت می کنیم که 

خودتان می دانید از حمایت های دولتی و صنعتی و کارخانه ها 

برخوردارند، ضمن اینکه از اسپانسرهای آنچنانی هم برخوردار 

هستند، اما ما هیچ کدام از اینها را نداریم و تنهای تنها هر 

افتخاری که به دست می آید براساس هزینه هایی هستند که 

شخص زنوزی انجام می دهد یا به طور مثال هر بازیکن خارجی 

یا مربی خارجی که می آید تمامی روند حرکتی تراکتور فقط از 

طریق آقای زنوزی حمایت می شود و تمام. 

چشم انداز و اهدافی را برای این فصل تراکتور تعریف 

کرده اید، احیانا به قهرمانی هم فکر می کنید؟

بهترین چشم انداز برای هر تیمی در ورزش بیشترین تاش 

است و ما هم تاش مان را می کنیم تا بهترین تمرینات را داشته 

باشیم و بهترین زیرساخت ها را فراهم کنیم. از سوی دیگر 

بهترین امکانات را در اختیار تیم قرار دهیم، در این بین باید 

کادر فنی و بازیکنان بیشترین تاش را هم در زمین مسابقه 

انجام بدهند اگر هرکسی در باشگاه هر مسئولیتی دارد بتواند 

به نحو احسن وظایف خود را انجام داده و بیشترین تاش را 

به کار گیرد مطمئنا نتیجه خوبی هم رقم خواهد خورد. این 

در حالی است که هیچ کس نمی تواند از الان نتایج آخر فصل 

را پیش بینی کند یا رقم بزند، اما همه ما به خاطر آن غروری که 

درباره بحث نام تراکتور، آذربایجان و هواداران داریم به دنبال 

قهرمانی و صعود به لیگ قهرمانان آسیا هستیم و روی این 

موضوع هدف گذاری کرده ایم. 

زمانی که کمالوند در تبریز کار می کرد آپشن قرارداد بازیکنان 

در آخر فصل را منوط به رتبه تیم هایش در پایان فصل کرد و 

این گونه برای تیم های تبریزی چشم انداز تعریف می کرد . 

سلیقه و تصمیم همه عزیزان محترم و من از این موارد خبر 

ندارم، اما ما بهترین ها را در اختیار تیم قرار می دهیم چون 

بازیکنان ما این شایستگی را دارند تا بهترین ها در اختیار آنها 

قرار بگیرد. باشگاه ما هم بر همین اساس باید همیشه بهترین 

رتبه را داشته باشد. 

برخی اخبار از تغییر و تحولات در مدیریت باشگاه تراکتور 

به گوش می رسد در این باره صحبت می کنید. 

صحبت خاصی ندارم اما این موارد به گوش ما نرسیده است! ما 

کارمان را به نحو احسن می کنیم و به دنبال بهترین ها هستیم. 

امیدوارم هر چه خیر و صاح تراکتور است همان بشود. 

درباره قرارداد کاوه رضایی که به خاطر پر شدن لیست 

باشگاه استقلال از این باشگاه بیرون ماند و به ناچار راهی 

تراکتور شد، شفاف سازی می کنید؟ استقلالی ها معتقدند 

این بازیکن نیم فصل می تواند برگردد، اما به تازگی گفته 

بودید کاوه باید تا آخر فصل در تراکتور بماند و این در حالی 

است که استقلالی ها اعتقاد دارند این بازیکن می تواند 

نیم فصل به جمع  آبی پوشان اضافه شود. 

همان طور که شما شنیدید ما هم از اطراف اخبار را می شنویم 

و نباید براساس شنیده ها تصمیم گیری کرده و به آنها استناد 

کرد. من در این مورد صحبت هایی را مطرح کرده بودم که به 

شکل دیگری کار شده بود و بعدا آنها اصاح شدند. الان همه 

تمرکزم روی کارمان است و در باره روابط بین باشگاه ها در آینده 

خیلی اتفاقات می تواند بیفتد. به نظر من طرح این سوال شاید 

حاشیه هایی را برای کاوه رضایی، باشگاه استقال و تراکتور 

ایجاد کند. اما شما هم اهل فوتبال هستید و می دانم که اهل 

حاشیه نیستید و اهل درست کار کردن هستید و نباید با این 

جریانات فکر بازیکنی مانند کاوه رضایی که یک بازیکن ملی 

محسوب می شود را خراب کنید. اینکه هر کسی یک مطلبی 

بنویسد خواه ناخواه حاشیه های زیادی ایجاد می شود، اما 

مطمئن باشید کاوه رضایی در هر باشگاهی که بازی کند عزیز 

فوتبال ایران است و سرمایه این مملکت به شمار می رود و دیگر 

صحبتی باقی نمی ماند. 

زمانی که لیست استقلال پر شد و آنها نتوانستند نام 

رضایی را در لیست بگنجانند، مدیران وقت این باشگاه 

اعلام کردند که کاوه می تواند نیم فصل برگردد و اعلام 

کردند این بازیکن را مشروط به تراکتور داده اند. 

من در این زمینه حرفی نزدم شاید مثا هفته آینده درباره بازیکنان 

دیگر با باشگاه های دیگر توافقاتی داشته باشیم، کسی از آینده 

خبر ندارد که از الان بخواهم اخبار را اعام کنم یا باشگاه های 

دیگر این خبر را اعام کنند. باید چند هفته ای همه مان در آرامش 

کامل کارمان را انجام دهیم و منتظر آینده باشیم. 

یعنی در حد یک بلی یا خیر نمی توانید بگویید که در 

قرارداد کاوه رضایی بند جدایی در نیم فصل وجود دارد یا نه؟

نمی توانم در این مورد صحبت کنم. 
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پیگیری »فرهیختگان« درباره قرارداد خاص مهاجم تراکتور

تصمیم برای فسخ با رضایی است!
بعـد از آن کـه کاوه رضایـی از شـارلروای بلژیـک بـه قصـد بازگشـت بـه اسـتقال تمرینـات خـود را بـا آبی پوشـان آغـاز کـرد هرگـز فکـر نمی کـرد بـه خاطـر 

یـک اشـتباه اداری و بی تدبیـری صورت گرفتـه درخصـوص بسـتن لیسـت اسـتقال بـرای فصـل جـاری از جمـع حضـور در بازیکنان این تیـم بازمانده 

و راهـی تیـم دیگـری شـود، بـا ایـن حـال درنهایـت ایـن اتفـاق افتـاد و از آنجایـی کـه فهرسـت اسـتقال تـا زمـان بسـته شـدن پنجـره این باشـگاه پر 

شـده و از سـوی دیگـر ارسـان مطهـری مهاجـم ایـن تیـم قبـول نکـرد تـا از فهرسـت خـارج شـود به ناچـار رضایـی از لیسـت بیـرون مانـده و بـه تیـم 

تبریـزی پیوسـت، اتفاقـی کـه مدتـی او را از میادیـن دور نگـه داشـت و حتـی باعـث شـد تیـم ملـی را هـم از دسـت بدهـد. 

ایـن در حالـی اسـت کـه درخصـوص سرنوشـت ایـن بازیکـن در نیم فصـل دوم رقابت هـای لیـگ برتر اخبار متفاوتی شـنیده می شـود. برخی خبرها 

حاکی از آن اسـت که کاوه رضایی مورد توجه سـاپینتو قرار گرفته و از آنجایی که مهاجمان اسـتقال در نیم فصل اول تا اینجای کار در امر گلزنی 

ناموفق ظاهر شـده اند سـرمربی پرتغالی اسـتقال از مدیران این باشـگاه خواسـته اسـت تا زمینه های بازگشـت رضایی را به اسـتقال فراهم کنند. 

از سـوی دیگـر بهتـاج، سرپرسـت مدیرعاملـی باشـگاه تراکتـور چنـدی پیـش در گفت وگویـی اعام کـرده بود رضایـی بازیکن تراکتور اسـت و تا پایان 

فصـل در جمـع بازیکنـان ایـن تیـم باقـی می مانـد. بـا ایـن حـال ایـن چهـره امـروز در گفت وگـوی دیگـری بـا »فرهیختـگان« به گونـه ای صحبت کرد 

کـه از خروجـی آن می شـد حـدس زد احتمـال بازگشـت رضایـی به اسـتقال وجـود دارد. 

بـا ایـن حـال پیگیری هـای خبرنـگار »فرهیختگان« از نزدیکان مصطفی آجورلو مدیرعامل قبلی اسـتقال کـه در زمان او این نقل وانتقال صورت گرفته 

اسـت مشـخص کـرد امیدواری هایـی بـرای بازگشـت کاوه رضایـی بـه جمـع آبی پوشـان وجـود دارد؛ چراکـه طبـق شـنیده ها در قـرارداد رضایی ذکر شـده 

اگـر ایـن بازیکـن در نیم فصـل خـودش درخواسـت بدهـد می توانـد قـراردادش را یک طرفـه بـا تراکتـور فسـخ کـرده و به اسـتقال بازگـردد و تـا پایان فصل 

ایـن تیـم را همراهی کند. 

نکتـه قابـل توجـه اینکـه از بیـن مهاجمـان هـدف اسـتقال در ده هفتـه اخیـر فقـط یکبـار پیمـان بابایـی موفق به گلزنی شـده و بقیـه هنوز موفـق نبوده اند. 

کاوه رضایـی هـم در بـازی اخیـر تراکتـور مقابـل سـپاهان گل فوق العـاده تماشـایی را بـه ثمـر رسـاند تا هواداران اسـتقال از حالا منتظر بازگشـت او باشـند. 

بهتاج در گفت وگو با »فرهیختگان«: درباره بند جدایی در قرارداد کاوه حرف نمی زنم

یز فوتبال ایران است رضایی در هر تیمی بازی کند عز
بردیف در دنیا شناخته شده است، برای قهرمانی و آسیایی شدن برنامه داریم           بهترین ها در اختیار بازیکنان است و باید همیشه بهترین رتبه را داشته باشیم
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مدیران قبلی و فعلی به جلسه خصوصی سازی رفتند

آجورلو: پول بورس صرف بدهی ها شد
صبح روز گذشـــته در جلســـه میان قربان زاده رئیس شرکت خصوصی ســـازی با علی فتح الله زاده و مصطفی آجورلو مدیران  عامل فعلی و قبلی باشگاه استقال درباره 

بعضی از اختاف حساب ها و مغایرت های مالی که از آنها طی روزهای گذشته در برخی رسانه ها صحبت به میان آمده بود بررسی هایی صورت گرفت. 

در این جلســـه مصطفی آجورلو که به تازگی جای خود را به علی فتح الله زاده داده، درباره ابهامات مطرح شـــده درباره برداشت از حساب بورسی استقال توضیحاتی را 

ارائه و عنوان کرد که از ۳۶۰ میلیارد سهام فروخته شده این باشگاه ۲۴۰ میلیارد تومان صرف پرداخت بدهی ها شده است که برخی از این بدهی ها مانند تسویه حساب 

با شـــرکت بیمه یا شـــرکت مالیاتی یا برخی اشـــخاص طلبکار با دستور دادستانی و حکم قاضی بوده است؛ چراکه این افراد با آگاهی از این موضوع که چنین رقمی در 

حساب باشگاه استقال موجود است حکم توقیف اموال گرفته و بدهی خود را به این ترتیب صاف کرده اند.  آجورلو مدعی شد که از برخی طلبکاران تخفیف گرفته و 

بدهی حدود ۳۵۰ میلیارد تومانی را تا ۲۴۰ میلیارد تومان کاهش داده است. بدهی به بیمه  و مالیات نیز سال ها عقب افتاده و باید با این نهادها تسویه حساب صورت 

می گرفت. در حال حاضر حدود ۱۲۰ میلیارد تومان از بابت فروش سهام باشگاه استقال در حساب این باشگاه بلوکه شده است. 
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